
Zápisnica č. 18/2004 
zo zasadnutia KR STU dňa 22. júna v Bratislave 

 
Prítomní: Vladimír Báleš, Vojtech Molnár, Ján Kalužný, Robert Redhammer, 

Robert Špaček, Helena Žideková, Milan Žalman, Dušan Petráš, Karol 
Jelemenský, Prodekan Breza (FEI), Dušan Bakoš, Peter Gál, Jozef 
Sablik, Prodekanka Bieliková (FIIT), Daniel Bobok, Pavel Timár, 
Katarína Hrušková, Tatiana Sikorová 

 
Neprítomní:  Ernest Bučko 
 
Program: 
 

Kontrola plnenia úloh 
1. Zriaďovanie a činnosť odborových komisií doktorandského štúdia (pror. Kalužný) 
2. Metodika finančného vyrovnania za výkony vo vzdelávaní (pror. Kalužný) 
3. Informácia o používaní logotypov na STU od roku 1965 (Mgr. Sikorová) 
4. Informácia o možnostiach získavania finančných prostriedkov na projekty  

(pror. Redhammer) 
5. Finančné náhrady za použitie dopravných prostriedkov STU (kvestorka Žideková) 
6. Rozpočet STU na rok 2004 (kvestorka Žideková) 
7. Rôzne 
 
Predložené materiály: 
 
1) Zriaďovanie a činnosť odborových komisií doktorandského štúdia (pror. Kalužný) 
2) Metodika finančného vyrovnania za výkony vo vzdelávaní mimofakultných študentov 

(pror. Kalužný) 
3) Rozdelenie hospodárskeho výsledku na STU za rok 2003 a návrh opatrení k 

hospodáreniu v roku 2004 (rektor Báleš) 
4) Návrh rozpočtu STU na rok 2004 (rektor Báleš) 
5) Metodický pokyn č. 3/2004-N na stanovenie nákladov za dopravu na STU  

(kvestorka Žideková) 
 
 

Kontrola plnenia úloh 
 
Splnené úlohy 
1/17/2004, 2/17/2004, 3/17/2004, 4/17/2004, 5/17/2004, 6/17/2004, 7/17/2004, 
 
Nesplnené úlohy 
 
 
K bodu 1 Zriaďovanie a činnosť odborových komisií doktorandského 

štúdia (pror. Kalužný) 
 
Pror. Kalužný: predložil písomný materiál, ktorý obsahuje: 
- Návrh príkazu rektora o zriaďované odborovej komisie a menovaní členov odborovej 

komisie 



- Vzor žiadosti o zriadenie odborovej komisie doktorandského štúdia 
- Vzor tlačiva pre návrh člena odborovej komisie 
- Návrh smernice určujúcej činnosť odborovej komisie študijného odboru doktorandského 

štúdia. 
- Dôvodové správy k príkazu rektora a k smernici 
 
Dekan Bakoš: odporúča tvorbu odborových komisií aj s inými univerzitami, neuzatvárať sa do 

seba. 
Dekan Petráš: v písomnom materiále chýba čas uvedenia do realizácie 
Prod. Bieliková: poukázala na čl. 2 ods. 5 – 7 pracovných dní je na predloženie študijného 

plánu doktoranda málo, navrhuje aspoň 14 dní. 
 
 
Uznesenie KR č. 1/18/2004 
Kolégium rektora STU súhlasí s predloženým materiálom Zriaďovanie a činnosť odborových 
komisií doktorandského štúdia s pripomienkami z diskusie. 
 
 
K bodu 2 Metodika finančného vyrovnania za výkony vo vzdelávaní  

(pror. Kalužný) 
 
Pror.Kalužný: predložil písomný materiál k tomuto bodu, ktorý je založený na zásadách: 
- V maximálnej miere je treba využívať personálne a priestorovo-technické kapacity STU 
- Východiskom pre oceňovanie pedagogických výkonov je kredit, nič vhodnejšie sa nenašlo 
Materiál obsahuje postup pri určení finančného ocenenia a následného vyrovnania za 
pedagogické výkony, pričom sa zohľadňuje rozdielnosť v náročnosti pedagogických výkonov 
v 1. a 2. stupni štúdia. 
 
Prod. Breza: vidí ako nesprávne založiť to celé na kreditoch, je to miera pre študenta nie pre 

učiteľa. Navrhuje počítať hodiny výkonov a nie kredity a to aj v 1. semestri 
štúdia. Poznamenal, že parameter TI sa vyberá vo veľmi širokom intervale. 

Dekan Gál: táto metodika sa začne uplatňovať už od zimného semestra. Bol urobený aspoň 
modelový výpočet pre niektoré predmety, ako to bude vyzerať podľa tejto 
metodiky? Aký je vzťah tejto metodik k dotácii na rok 2004 ? Ako sa bude riešiť 
prípad, keď fakulty viac výkonov dostáva ako dáva ? 

Rektor Báleš: pravidlá sa nedajú vymyslieť absolútne. Ide o to, aby sa našiel čo najširší 
konsenzus. 

Dekan Petráš: nemôžeme ostať vo vákuu, niektoré fakulty poskytujú iným fakultám 
pedagogické výkony aj bez úhrady. Dáva ústretový návrh: SvF STU nebude 
požadovať za zimný semester v akademickom roku 2004/2005 zaplatenie za 
výkony, ale v nasledujúcom roku to bude požadovať zohľadniť pri 
rozdeľovaní budúcej dotácie. 

Dekan Sablik: prikláňa sa k tomu, aby sa táto metodika modelovo odskúšala. 
Prod. Bieliková: dáva otázku, či finančné vyrovnanie za zimný semester je už pokryté 

v rozpočte medzi FEI a FIIT. 
Pror. Kalužný: odpovedal na otázky. Model vyrovnania na základe počítania podľa hodín sa 
v rokoch 1996-98 neosvedčil. Kredity sa premietajú do študijných programov. Cudzie jazyky 
by nemali byť hneď v 1. semestri, zneužíva sa to. Celý materiál bol konzultovaný 
s prodekanmi, ktorí boli požiadaní, aby ho konzultovali aj s členmi ekonomickej komisie 
senátu. 
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Uznesenie KR č. 2/18/2004 
Kolégium rektora STU súhlasí s predloženým materiálom Metodika finančného vyrovnania 
za výkony vo vzdelávaní.  
 
 
K bodu 3: Informácia o používaní logotypov na STU od roku 1965  

(Mgr. Sikorová) 
 
Mgr. Sikorová: podrobne informovala členov KR STU o histórii a tvorbe insignií, žezlo, 
taláre atď. od začiatku existencie STU. Máme priestorové reliéfy, ktoré sú vytvorené jedným 
ešte stále žijúcim umelcom, odporúča ich používať a dodržiavať historickú líniu. Táto sa na 
univerzite nemá meniť pri výmene akademických funkcionárov, ani pri zmene režimu. 
 
Rektor Báleš: prihovára sa za dodržiavanie historickej línie a vyzval dekanov na 

rešpektovanie historických znakov fakúlt. Poďakoval Mgr. Sikorovej za 
zaujímavý a rozsiahly historický výklad, ale pre krátkosť času ju požiadal 
o uverejnenie tohto materiálu v časopise Spektrum. 

Dekan Jelemenský: zúčastnil sa na oslavách výročia ČVUT v Prahe. Tam sa tieto veci veľmi 
prísne dodržiavajú a navrhuje, aby tomu bolo tak aj na STU Bratislava. 

Dekan Bakoš: je tu otázka, či sa nevrátiť k pôvodnému názvu školy (M.R.Štefánika). 
Predseda AS Žalman: na FEI bude senát schvaľovať zmenu štatútu aj s logom fakulty. Malo 

by tomu tak byť aj v AS STU aj s prílohou, ako jednotlivé logá fakúlt 
vyzerajú. 

Dekan Gál: upozornil na odborný rozmer tejto otázky. To čo máme na STU nie sú logotypy, 
ale priestorové reliéfy. Tieto sa pri málo kvalitnej plošnej reprodukcii 
znehodnocujú. Fotokópia reliéfu nie je tá správna metóda. Ak chceme mať 
kvalitné logotypy, treba urobiť buď grafický prepis týchto reliéfov alebo urobiť 
pre STU novú sústavu logotypov. Odborníkov na to máme aj na STU. 

Dekan Sablik: navrhol dať manuál fakultám z úrovne vedenia STU k tejto veci. 
Pror. Špaček: prodekani fakúlt mali do 16.6.2004 dodať materiály na doplnenie štatútu. FEI 

to splnila ako jediná z fakúlt. Záleží na nás, ako sa rozhodneme. Navrhuje 
výmenu urobiť k 70. výročiu STU a dovtedy to dôkladne pripraviť. 

Dekan Petráš: v Štatúte STU by mali byť tieto logá uverejnené. Na SvF majú aj iné ocenenia 
– medaily a plakety. Dajme dokopy to, čo teraz na STU máme a používame 
a zatiaľ nevymýšľajme nové. 

 
 
Úloha KR č. 1/18/2004 
Ukladá sa dekanom fakúlt STU predložiť rektorovi STU návrh logotypu  a emblému fakulty 
ako aj ocenení fakulty (medaily, plakety a pod.), súčasný stav, prípadne nové návrhy, ktoré by 
sa mali stať súčasťou Štatútu STU. 
Z: Dekani fakúlt STU 
T: 15.09.2004 
 
 
K bodu 4 Informácia o možnostiach získavania finančných prostriedkov na 

projekty (pror. Redhammer) 
 
Pror. Redhammer:  informoval KR STU o stave projektov APVT. Zozbieralo sa cca 310 
projektov za celú SR. Z hľadiska financií je možné pokryť asi 40 % z nich. 
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- Aktuálne sú výzvy na projekty zo štrukturálnych fondov, pre BA len Európsky sociálny 
fond (jedná sa hlavne o podporu kvality ľudských zdrojov). Prodekani fakúlt všetky 
potrebné informácie majú k dispozícii. 

 
 
K bodu 5 Finančné náhrady za použitie dopravných prostriedkov STU 

(kvestorka Žideková) 
 
Kvestorka Žideková: predložila písomne Metodický pokyn č. 3/2004-N na stanovenie 
nákladov za dopravu na STU a odôvodnila ho. Nakoľko v rozpočte neboli vyčlenené 
prostriedky na dopravu, nie je z čoho hradiť náklady na dopravu okrem pohonných hmôt. 
 
Dekan Petráš: uvedený metodický pokyn nadobúda účinnosť dňom 12.5.2004, ktorý je na 

ňom uvedený  
Dekan Gál: aké sú ceny dopravy podľa tohto metodického pokynu v porovnaní s cenami 

iných dopravcov? 
Kvestorka Žideková: ceny sú nižšie, lebo nie sú tam napr. premietnuté mzdy a odvody 

vodičov. 
 
Stanovisko KR č. 1/18/2004 
Kolégium rektora STU berie na vedomie Metodický pokyn č. 3/2004-N na stanovenie 
nákladov za dopravu na STU.  
 
 
K bodu 6 Rozpočet STU na rok 2004 (kvestorka Žideková) 
 
Kvestorka Žideková: predložila písomný materiál k tomuto bodu a podrobne ho komentovala.  
 
Dekan Petráš: Všetky finančné záležitosti podliehajú schváleniu v AS. Máme tu senáty fakúlt 

aj STU. Ak sa určitá vec schváli v AS STU je nutné, aby sa schvaľovala ešte aj 
v AS na fakulte? 

Rektor Báleš: Prihovára sa za to a podporuje to. Za hospodárenie univerzity zodpovedá 
kvestor. Ako to súvisí s tým, že to schvaľujú senáty fakúlt ? Keď to schváli AS 
STU, tak je to záväzné pre všetky fakulty. Majú tam predsa svojich zástupcov 
v AS STU. 

Dekan Jelemenský: myslí si, že návrh rozpočtu má byť schválený senátom fakulty. Ak ho AS 
STU zmení, musí sa rozhodnutie vyššieho orgánu rešpektovať. 

Predseda AS Žalman: Jedná sa o výklad zákona. Myslí si, že obidve alternatívy sú v súlade 
s legislatívou. 

 
Stanovisko KR č. 2/18/2004 
Kolégium rektora STU berie na vedomie návrh rozpočtu STU na rok 2004. 
 
 
K bodu 7 Rôzne 
 
1) Rektor Báleš: predložil písomný materiál Rozdelenie hospodárskeho výsledku na STU za 
rok 2003 a návrh opatrení k hospodáreniu v roku 2004, ktorý vypracovala kvestorka 
Žideková. Jednalo sa o úlohu z AS STU, konkrétne ekonomickej komisie. Kvestorka materiál 
komentovala. Nejde v ňom o rozdeľovanie peňazí, ale o postup, ako sa má postupovať keď 
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má organizácia zisk resp. stratu. Riešené sú tam aj odpisy majetku. Jedná sa o tvorbu 
rezervného a reprodukčného fondu. 
 
Stanovisko KR č. 3/18/2004 
Kolégium rektora STU berie na vedomie Rozdelenie hospodárskeho výsledku na STU za rok 
2003 a návrh opatrení k hospodáreniu v roku 2004. 
 
2) Rektor Báleš: od 1. júla 2004 prechádza STU na Štátnu pokladnicu. Informoval o návšteve 
u ministra financií Mikloša. Ten priznal už teraz, že chod ŠP sa bude musieť prehodnotiť, 
lebo došlo ku výraznému zvýšeniu byrokracie, čo nebolo cieľom a nie je to žiadúce. 
Kvestorka Žideková informovala, že je pripravená postupnosť krokov, ktoré v súvislosti 
so zavedením ŠP sa na STU udejú. 
 
3) Kvestorka Žideková: STU splnila podmienky podľa novelizovaného zákona o DPH a stáva 
sa platcom DPH zo všetkých ekonomických činností. Spadá tam aj výskumná činnosť vrátane 
PČ. 
 
4) Rektor Báleš informoval KR, že už bol určený termín slávnostného otvorenia 
akademického roku. Bude to v pondelok 20.9.2004 o 10. hodine v aule na Mýtnej ulici. 
 
5) Rektor Báleš požiadal dekanov fakúlt STU, aby do konca júna 2004 nahlásili mená tých, 
ktorí budú mať službu v lete na fakultách. 
 
6) Rektor Báleš oznámil, že súčasný stav v akreditácii aplikovanej informatiky je pre STU 
škodlivý a budú v tomto smere urobené príslušné rokovania. 
 
7) Pror. Molnár: informoval KR o stave VO pre nákup počítačov. Komisia sa tým zaoberá. 

Očakáva, že ešte v tomto týždni bude uzavretá verejná súťaž. Ďalej informoval 
o pripravenej logistike pre administráciu študentských preukazov. 

 
8) Pror. Kalužný: došla výzva z Ľudovej banky na ocenenie najlepšieho študenta. Tento 

rok je na rade SjF STU. 
- Ďalšie pokračovanie s akreditáciou nových študijných programov je termínované na 

koniec apríla a koniec novembra. 
- Na porade prodekanov zaznela požiadavka na aktívnu propagáciu štúdia aj účasťou na 

veľtrhu Academia. V prípade, že nebudú postačovať financie na tento účel poskytnuté 
z MŠ SR, fakulty si rozdiel doplatia samy. Jedná sa maximálne o 15 tis. Sk/fakulta. 

- Dekan Jelemenský navrhol, aby na veľtrhu Academia bol prezentovaný aj projekt 
vzdelávania PSA Peugeot-Citroen. 

 
9) Pror. Molnár: Termín zimnej dovolenky bol rozdelený na dve časti – v starom 

a v novom roku. Je potrebné to ukončiť kvôli plánovaniu dovoleniek. Druhú časť 
UOO neschválila, lebo nie je v súlade so Zákonníkom práce. 

 
10) Predseda UOO Bobok: rektor dostane od UOO list ohľadom hromadného prepúšťania 

v zmysle Zákonníka práce. Žiada tento proces na STU koordinovať. 
 
11) Zást. študentov Hrušková: žiadala podať bližšie vysvetlenie, na čo všetko sa dá 

študentská karta používať, prečo dobíjanie kreditu na karte nefunguje cez účet a kedy 
sa budú dať obedy objednávať cez internet. Navrhla pripraviť a vyvesiť na fakultách 
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stručný písomný materiál, ktorý by informoval študentov na čo všetko mu bude 
študentská karta slúžiť. 
Pror. Molnár odpovedal, že ide o rozbiehajúci sa proces, študenti to musia mať podľa 
zákona. Keď to bude mať každý študent, potom sa budú rozširovať funkcie. Tieto veci 
sa budú postupne riešiť. 

 
12) Dekan Bakoš, dekan Sablik: informovali, že nie sú spokojní so stavom akreditácie 
aplikovanej informatiky a nesúhlasia s rozdelením miest pre doktorandov na fakulty. 
 
13) Dekan Gál: súhlasí s metodikou rozdelenia doktorandov na fakulty. 
 
14)Prod. Breza: ak treba metodiku meniť, treba to urobiť až na MŠ SR. 
 
15) Dekan Jelemenský uviedol, že metodika rozdelenia miest doktorandov na fakulty 

nemá žiadnu logiku a tiež nesúhlasí s rozdelením. 
- Používanie softvéru ANSYS – za ostrú verziu platí len SjF STU, treba to zmeniť podľa 

toho, kto ANSYS využíva a na aké účely 
- Navrhuje, aby bazén na ŠD Jura Hronca bol financovaný centrálne, treba na to vypracovať 

stratégiu. 
- Upravujú sa priestory pre PSA, vzdelávací proces začne 6. septembra t.r. 
- Žiadal vyčleniť prostriedky na opravu Auly Aurela Stodolu na SjF, ktorá sa využíva aj na 

celouniverzitné účely. 
- Je potrebné upraviť zásady odmeňovania pracovníkov STU, pretože nie je zohľadnený 

nový zákon o VŠ. 
- Pri predaji nehnuteľnosti, všetky získané finančné prostriedky využije fakulta, ktorá 

kúpila uvedenú nehnuteľnosť, najmä ak išlo o mimorozpočtové prostriedky. 
 
16) Rektor Báleš: navrhol dekanovi Jelemenskému dať návrh do AS STU na vyčlenenie 

prostriedkov pre opravu auly. Ak to bude schválené, nevidí v tom problém. 
Tiež je toho názoru, že finančné prostriedky za predaj nehnuteľnosti, ktoré 
kúpila fakulta z mmimorozpočtových zdrojov,  by mala dostať fakulta. 

 
17) Prodekan Breza: ako je to s akreditáciou doktorandských študijných programov, na 

FEI chýba 5 dekrétov o akreditácii. 
Odpovedal pror. Kalužný – viazne to na MŠ SR nie na STU. 

 
20) Rektor Báleš: zasadala mimoriadna rektorská konferencia so žiadosťou o prehodnotenie 
finančných dotácií. MF SR bude hľadať zdroje na prefinancovanie toho, čo sa žiadalo. Bude 
stretnutie s SRK ohľadom východísk rozpočtu na obdobie rokov 2005-2007. MF SR vyčlení 
300 mil. Sk na evaluáciu univerzít v SR a ich rozčlenenie. 
 
 
Zapísal: Ing. Pavel TIMÁR. CSc.       23.06.2004 
 
 
Zápisnicu overili: 

Prof. Ing. Peter GÁL, PhD., dekan FA STU 

Doc. Ing. Karol JELEMENSKÝ, PhD., dekan SjF STU 

Prof. Ing. Vladimír BÁLEŠ, DrSc., rektor STU 
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